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Protokół Nr 0012.05.50.2022

Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kalisza

z posiedzenia, które odbyło się w dniu 23 maja 2022 roku

*********************************************************************

Obecni na posiedzeniu wg listy obecności dołączonej do niniejszego protokołu.

*********************************************************************

PORZĄDEK OBRAD

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Zatwierdzenie porządku obrad.

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok.

4. Projekt uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej.

5. Projekt  uchwały  w  sprawie  zamiaru  przekształcenia  Poradni  Psychologiczno  –

Pedagogicznej Nr 1 przy ul. Prymasa Stefana Wyszyńskiego 3b poprzez zmianę jej

siedziby.

6. Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  „Zasad  i  warunków  sytuowania  na  terenie

miasta  Kalisza  obiektów  małej  architektury,  tablic  reklamowych  i  urządzeń

reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzajów

materiałów budowlanych, z jakich mogą być wykonane”.

7. Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  ustanowienia  na  obszarze

rewitalizacji Miasta Kalisza Specjalnej Strefy Rewitalizacji.

8. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia w 2022 roku dotacji dla

właścicieli  lub użytkowników wieczystych nieruchomości  położonych na obszarze

Specjalnej Strefy Rewitalizacji.

9. Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  zamiaru  zmiany  statutu

samorządowej instytucji kultury - Miejskiej Biblioteki Publicznej im. Adama Asnyka

w Kaliszu i podania jej do publicznej wiadomości.

10.Korespondencja:

a) Opinia Regionalnej  Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania

budżetu Miasta Kalisza za rok 2021 wraz z informacją o stanie mienia komunalnego;

b) Wniosek  mieszkańca  z  dnia  28  kwietnia  2022  r.  w  sprawie  ustalenia  kryteriów

regulujących uzupełnianie etatu, zniżkę etatu oraz zwolnienie z pracy;



c) Pismo  p.o.  Naczelnika  Wydziału  Rozbudowy  Miasta  z  dnia  28  kwietnia  2022  r.

w sprawie przebudowy nawierzchni przy I  Liceum Ogólnokształcącym im.  Adama

Asnyka w Kaliszu;

d) Zaproszenie dla Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kalisza do odbycia

posiedzenia w Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego.

11.Sprawy bieżące i wolne wnioski.

12.Zamknięcie posiedzenia.

***************************************************************************

Ad.1.Otwarcie posiedzenia.

Otwarcia  posiedzenia  dokonał  Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  pan

Marian Durlej, który powitał wszystkich obecnych radnych i gości.

Ad.2.Zatwierdzenie porządku obrad.

Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  pan  Marian  Durlej  zawnioskował

o zdjęcie z porządku obrad punktu 4.Projekt uchwały w sprawie trybu prac nad projektem

uchwały budżetowej. Pani Aneta Ochocka, skarbnik miasta, wytłumaczyła, że ma to związek

z trybem prac nad projektem uchwały budżetowej. 

Wobec  braku  uwag  do  wniosku  przystąpiono  do  głosowania:  9  osób  za  (9  obecnych).

Wniosek został przyjęty. 

Następnie  przystąpiono  do  zatwierdzenia  porządku  obrad  wraz  z  wprowadzoną  zmianą:

10 osób za (10 obecnych). Porządek obrad został jednomyślnie przyjęty. 

Ad.3.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok.

Pani Aneta Ochocka, skarbnik miasta omówiła powyższą uchwałę. 

Radny Leszek Ziąbka zapytał, jakie są środki pieniężne przeznaczone na plener rzeźbiarski

i czy został już ustalony termin, kiedy on się odbędzie i gdzie zostaną umieszczone rzeźby.

Pani  Aneta  Ochocka,  skarbnik  miasta  odpowiedziała,  że  nie  ma  jeszcze  szczegółowych

informacji  dotyczących  lokalizacji  rzeźb.  Dodała,  że  jest  to  związane  z  45-leciem galerii

i prawdopodobnie powstanie tego pleneru rzeźbiarskiego przypadnie na miesiące w okresie

letnim. 

Radny  Piotr  Mroziński  poruszył  temat  strzelnicy  laserowej.  Radny  Artur  Kijewski

poinformował,  że strzelnica  ta nie  będzie  służyć tylko studentom Akademii  Kaliskiej,  ale

także  uczniom  klas  mundurowych.  Dodał  również,  że  jest  ona  prosta  w  wykonaniu

i wspomaga pamięć mięśniową. 

Radna Barbara Oliwiecka zapytała, czy będzie również możliwość korzystania komercyjnie

ze strzelnicy. Radny Artur Kijewski odpowiedział, że być może będzie to możliwe, ale jest to

kwestia uzgodnień władz uczelni. 

Wiceprezydent  miasta  pan  Grzegorz  Kulawinek poruszył temat  oszczędności,  które

niewątpliwie będą większe przy strzelnicy laserowej. Podkreślił jak wysokie są ceny naboi

i  dodał,  że  jeśli  taki  przedmiot  zostanie  wdrożony  w  szkołach  i  będzie  on  w  formie

praktycznej,  to  wiązałoby  się  to  z  wysokimi  kosztami.  Radny Artur  Kijewski  wtrącił,  że



strzelnica  ta  będzie  mieścić  się  w  module  hangarowym  oraz,  że  obecnie  jest  duże

zainteresowanie strzelnicami i bronią. Radny Dariusz Grodziński powiedział, że zaskoczyła

go wypowiedź wiceprezydenta miasta pana Grzegorza Kulawinka i  dodał, że Miasto Kalisz

posiada dwie strzelnice kryte oraz dwie strzelnice plenerowe. Wywiązała się krótka dyskusja

w tym temacie. 

Wobec  braku  uwag  przystąpiono  do  głosowania:  8  osób  za,  2  osoby  się  wstrzymały

(10 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Radny  Artur  Kijewski  powiedział,  że  chciał  sprostować  wypowiedź  pana  Dariusza

Grodzińskiego  i  dodał,  że  strzelnice  na  amunicję  ostrą  w  Kaliszu  są  dwie:  strzelnica

Kaliskiego Bractwa Strzelców Kurkowych, z której można korzystać odpłatnie oraz strzelnica

przy Uczelni Wyższej Penitencjarystyki.

Ad.4.Projekt uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej.

Punkt zdjęty z porządku obrad.

Ad.5.Projekt  uchwały  w  sprawie  zamiaru  przekształcenia  Poradni  Psychologiczno  –

Pedagogicznej  Nr  1  przy  ul.  Prymasa  Stefana  Wyszyńskiego  3b  poprzez  zmianę  jej

siedziby.

Pani  Ewelina  Dudek,  naczelnik  Wydziału  Edukacji  omówiła  krótko  powyższy  projekt

uchwały. 

Pani Żaneta Kowalska,  dyrektor Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej  Nr 1 w Kaliszu

dodała, że poradnia udziela różnych form pomocy wielu podopiecznym. W 2014 roku ilość

gabinetów  została  zredukowana  o  połowę  na  rzecz  Szkoły  Podstawowej  nr  17

i w związku z tym placówka podejmowała wieloletnie starania dotyczące zmiany siedziby.

Dodała,  że głównym celem tej  zmiany ma być poprawa warunków obsługi klientów oraz

warunków pracy. Zaapelowała o pozytywne podjęcie projektu uchwały. 

Radny Artur Kijewski zapytał, co się stanie z opuszczonym budynkiem. Pani Ewelina Dudek,

naczelnik  Wydziału  Edukacji,  odpowiedziała,  że  zostanie  tam  przeniesiona  Biblioteka

Publiczna,  która  znajdowała  się  wcześniej  przy  ul.  Łaziennej.  Wiceprezydent  Miasta  pan

Grzegorz  Kulawinek,  poinformował,  że  pierwszą  decyzją,  w  związku  z  nakazem

sanepidowskim,  było  przeniesienie  administracji  biblioteki  z  ulicy  Łaziennej  do  budynku

poradni, natomiast pan Dyrektor podjął decyzję o przeniesieniu Filii nr 4 z Al. Wolności na

ul.  Prymasa  Stefana  Wyszyńskiego,  natomiast  administrację  do  tzw.  pałacyku  przy  ulicy

Legionów. 

Radna Barbara Oliwiecka zapytała, czy w budynku przy ulicy Kordeckiego jest winda. Pani

Ewelina  Dudek,  naczelnik  Wydziału  Edukacji  odpowiedziała,  że  winda  jest  obecnie

budowana i  aktualnie w budynku trwają  prace  modernizacyjne,  które  mają się  zakończyć

przed końcem czerwca. Dodała również, że pojawiła się możliwość odcięcia części budynku,

w ten sposób, żeby te dwie instytucje współpracowały, ale jednak nie kolidowały ze sobą.

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania:  9 osób za (9 obecnych). Projekt uchwały

został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad.6.Projekt uchwały w sprawie ustalenia „Zasad i warunków sytuowania na terenie

miasta  Kalisza  obiektów  małej  architektury,  tablic  reklamowych  i  urządzeń



reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzajów

materiałów budowlanych, z jakich mogą być wykonane”.

Zastępca  Naczelnika  Wydziału  Budownictwa  Urbanistyki  i  Architektury pani  Agnieszka

Wypych omówiła krótko powyższy projekt uchwały. 

Radny  Leszek  Ziąbka  zapewnił,  że  wszystkie  jego  wątpliwości  zostały  rozwiane  na

poprzednich spotkaniach i podziękował za przygotowanie tej uchwały. 

Radny Artur Kijewski zapytał, czy jest możliwość pobierania przez Miasto Kalisz opłat od

osób,  które  nielegalnie  stawiają  bilbordy,  aby  pozyskać  dodatkowe  środki  pieniężne  dla

budżetu miasta. Wywiązała się krótka dyskusja w tym temacie. 

Radny Leszek Ziąbka dodał, że dosyć często wysokość kar nie jest odpowiednia w stosunku

do wyrządzonych szkód. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania:  9 osób za (9 obecnych). Projekt uchwały

został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad.7.Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  ustanowienia  na  obszarze

rewitalizacji Miasta Kalisza Specjalnej Strefy Rewitalizacji.

Kierownik Biura Rewitalizacji pani Izabela Grześkiewicz omówiła krótko powyższy projekt

uchwały. 

Wobec  braku  uwag  przystąpiono  do  głosowania:  9  osób  za,  1  osoba  się  wstrzymała

(10 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad.8.Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia w 2022 roku dotacji

dla właścicieli  lub użytkowników wieczystych  nieruchomości  położonych na obszarze

Specjalnej Strefy Rewitalizacji.

Kierownik Biura Rewitalizacji pani Izabela Grześkiewicz omówiła krótko powyższy projekt

uchwały. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania: 10 osób za (10 obecnych). Projekt uchwały

został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad.9.Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  zamiaru  zmiany  statutu

samorządowej instytucji kultury - Miejskiej Biblioteki Publicznej im. Adama Asnyka

w Kaliszu i podania jej do publicznej wiadomości.

Zastępca Naczelnika Wydziału Kultury i Sztuki Sportu i Turystyki pani Urszula Bogaczyk,

omówiła krótko powyższy projekt uchwały. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania: 10 osób za (10 obecnych). Projekt uchwały

został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad.10.Korespondencja:

a) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania

budżetu Miasta Kalisza za rok 2021 wraz z informacją o stanie mienia komunalnego;

Pani Aneta Ochocka, skarbnik miasta krótko odniosła się do opinii. Komisja zapoznała się

z korespondencją.



b)  Wniosek  mieszkańca  z  dnia  28  kwietnia  2022  r.  w  sprawie  ustalenia  kryteriów

regulujących uzupełnianie etatu, zniżkę etatu oraz zwolnienie z pracy;

Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  pan  Marian  Durlej  powiedział,  że

kryteria  te  nie  powinny  być  opracowywane  przez  Wydział  Edukacji,  a  przez  dyrektora

z radą  pedagogiczną,  oraz że nie ma przepisów mówiących  o tym, żeby ktokolwiek inny

ustalał  regulaminy  w  tym  zakresie.  Pani  Ewelina  Dudek,  naczelnik Wydziału  Edukacji

dodała,  że  w  części  placówek  oświatowych  rada  pedagogiczna  wypracowała  sobie

mechanizm, w którym każdy jest zgodny, w momencie kiedy nie ma problemu, ale są również

takie  placówki,  gdzie  rada  pedagogiczna  podejmowanie  decyzji  pozostawia  w  kwestii

dyrektora,  który  kieruje  się  różnymi  czynnikami  przy  ustalaniu  takich  kryteriów.

Zasugerowała  również,  że  ten  temat  i  wypracowanie  mechanizmu  dyrektorzy  powinni

przedyskutować z Radą Pedagogiczną, według potrzeb placówki. Radna Barbara Oliwiecka

zgodziła  się  z  wypowiedzią  przewodniczącego  komisji  oraz  pani  Dudek.  Wywiązała  się

krótka dyskusja między radnymi. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Kalisza Kamila Majewska zapytała panią Dudek o różnice

w ilości oddziałów przewidywanych za dwa lata w stosunku do planowanych na ten rok, czyli

o ile mniej oddziałów będzie w szkołach średnich oraz jaka jest ich szacowana liczba. Pani

Dudek  odpowiedziała,  że  ten  rok  będzie  w  tym  temacie  kluczowy.  Dodała,  że  obecnie

w szkołach ponadpodstawowych jest 59 oddziałów, w klasach pierwszych planowanych jest

70 oddziałów, a za dwa lata szacuje się tą liczbę na poziomie 68 oddziałów (w obecnych

klasach siódmych).  Natomiast  w sytuacji  obecnych klas  szóstych będzie o  połowę mniej,

czyli ok. 35 oddziałów.

Radna Barbara Oliwiecka powiedziała, że w zeszłym roku były dokładane klasy w szkołach

średnich i zapytała jak obecnie będzie to rozdzielane. Pani Dudek odpowiedziała, że  przy

zamknięciu  naboru  będzie  robione  podsumowanie  i  będzie  to  zależne  od  preferencji

i wyborów uczniów oraz że trzeba wziąć pod uwagę możliwości lokalowe szkół. 

Pani Kamila Majewska zapytała o dalszą perspektywę liczby oddziałów oraz czy zmniejszy

się liczba uczniów w klasach, w przewidywanym trudnym okresie. Wywiązała się dyskusja

między radnymi w tym temacie.

Pani Oliwiecka zapytała,  dlaczego w obecnym roku nie było drzwi otwartych w szkołach.

Pani naczelnik odpowiedziała, że część szkół zdążyła to zrobić przed podwyższeniem stopnia

alarmowego charlie i bravo. Pani Oliwiecka dopytywała jeszcze, czy były już konkursy na

dyrektorów  szkół  i  czy  wszystkie  umowy zostały  już  podpisane  oraz  jak  zakończyła  się

sytuacja  w IV LO. Pani  Dudek odpowiedziała,  że jeśli  chodzi  o  wszystkie  rozstrzygnięte

konkursy, formalnie proces ten następuje w miesiącu sierpniu, jeżeli jest zmiana dyrektora,

natomiast w tych placówkach, gdzie są jeszcze nierozstrzygnięte konkursy, trzeba wystąpić

o opinię do rad pedagogicznych na temat kandydatów, którym ma być powierzone stanowisko

dyrektora i dopiero po jej uzyskaniu będzie można to sformalizować, co jest przewidywane na

przełomie  sierpnia.  Dodała  również,  że  są  jeszcze  dwie  placówki  w  których  są

nierozstrzygnięte  konkursy:  IV  LO  i  Specjalny  Ośrodek  Szkolno-Wychowawczy  Nr  1,

natomiast  w jednej  placówce będzie musiała nastąpić zmiana dyrektora,  ponieważ obecna

pani  dyrektor  przedszkola  Nr  18  wygrała  konkurs  na  dyrektora  Szkoły  Muzycznej

a w przypadku IV LO stanowisko to zostanie powierzone na rok jednej z nauczycielek. 



c)  Pismo  p.o.  Naczelnika  Wydziału  Rozbudowy  Miasta  z  dnia  28  kwietnia  2022  r.

w  sprawie  przebudowy  nawierzchni  przy  I  Liceum  Ogólnokształcącym  im.  Adama

Asnyka w Kaliszu;

Komisja zapoznała się z korespondencją.

Radny Artur Kijewski ponowił prośbę, aby zrobić listę placówek, które potrzebują sal, hal

sportowych itp. Pani Ewelina Dudek, naczelnik Wydziału Edukacji dodała, że będzie zespół

ds. inwestycji dla szkół, który będzie zajmował się takimi wnioskami. 

Wiceprezydent  Miasta  pan  Grzegorz  Kulawinek powiedział,  że  powstał  zespół  złożony

z  kilkunastu  dyrektorów,  którzy  po  wstępnej  analizie  wytypowali  sprawy,  które  są

priorytetami  oraz  te,  które  mogą  poczekać,  ale  obecnie  jest  to  weryfikowane  wraz

z pracownikami Wydziału Rozbudowy Miasta. 

d) Zaproszenie dla Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kalisza do odbycia

posiedzenia w Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego. 

Komisja zapoznała się z korespondencją.

Ad.11.Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Brak.

Ad.12.Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  Kultury  i  Sportu

zamknął posiedzenie dziękując wszystkim za udział oraz dyskusję. 

Przewodniczący
                    Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

                     Rady Miasta Kalisza
                                             /... /

                           Marian Durlej


